
 رقابت های لیگ 
دنيا حيدري
    گزارش

قهرمانان آسیا در 
حال�ی پیگی�ری 
می شود که پرسپولیس و اس�تقلال در دو باری 
حساس با السد قطر و العین امارات دیدار می کنند. 
دیدارهای��ی که ب��دون ش��ک از حس��اس ترین 
مس��ابقات هفته دوم لیگ قهرمانان آسیاس��ت، 
چراکه اولی ب��ا چاش��نی انتقام برگزار می ش��ود 
و دوم��ی نی��ز ب��ا ن��گاه سیاس��ی اماراتی ه��ا!

بعد از تساوی برابر پاختاکور در آزادی که نتیجه قابل 
قبول و شروع موفقی از نایب قهرمان فصل گذشته 
لیگ قهرمانان آس��یا نبود، یاران برانکو ساعت 19 
امروز در ورزشگاه جاسم بن حمد به مصاف السد قطر 
می روند. دیداری که برای السد که آخرین شادی اش 
برابر پرس��پولیس به دیدار رف��ت مرحله گروهی 
برمی گردد، انتقامی و حیثیتی است. مسئله ای که 
فریرا، سرمربی السد نیز به وضوح به آن اشاره می کند. 
در دیدار رفت مرحله گروهی فصل گذشته بود که 
السد با پیروزی پرگل می رفت تا پرونده پرسپولیس 
را خیلی زود در این رقابت ها ببندد، اما درخشش 
بیرانوند و خصوصاً س��یو زیبای او برابر بونجاح که 
می توانس��ت زمینه س��از دومین موفقیت تیمش 
باشد، باعث ش��د تیم برانکو به عنوان صدرنشین 
راهی مرحله بعد شود. رویارویی بعدی پرسپولیس و 
السد در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا بود که این بار 
هم تیم بدون مهره و جوان برانکو موفق شد السد 
پرمهره ای را که به توانایی های ژاوی می نازید از سد 

راه بردارد و فینالیست شود. اگرچه فرشاد احمدزاده، 
حسین ماهینی، گادوین منشا، محسن ربیع خواه، 
وحید امیری و محمد انصاری غایبان آن تیم موفق 
هس��تند، اما به جای آنها بودیمیر، شیری، ترابی و 
رفیعی به جمع سرخپوشان اضافه شده اند. مصاف 
با السد درست همانند س��ال گذشته حساسیت و 
اهمیت بالایی دارد، هم برای میزبان که در پی انتقام 
است و هم برای مهمان که می خواهد شروع ضعیف 
خود را جبران کند. البته  گرفتن امتیاز از السد در 
قطر کار چندان ساده ای نیست، به طوری که برانکو 
تأکید می کند که این تیم حتی از تیم ملی قطر که 
چندی پیش جام قهرمانی جام ملت های آسیا را هم 
بالای سر برد، قوی تر است. اگرچه السد این دور ه 
از رقابت ها را با شکست برابر الاهلی عربستان آغاز 
کرد، اما همین مسئله باعث شد کادر فنی و پزشکی 
قطر، ژاوی را که به دلیل کش��یدگی عضله ران دو 
ماهی از میادین دور بود به بازی امروز برس��انند تا 
مهندس اسپانیایی این تیم با مدیریت خط میانی 
السد، گامی بلند در راستای موفقیت در این دیدار 
خانگی بردارد. با این حال السد هم خوب می داند 
که کنار زدن پرسپولیس کار آسانی نیست و تکرار 
نتیجه رفت مرحله گروهی سال گذشته احتمال 
بسیار ضعیفی دارد، مگر آنکه اشتباهات اخیر خط 
دفاعی پرسپولیس و بی دقتی های مفرط نفرات خط 
حمله در قطر کار دس��ت سرخپوشان بدهد. عدم 
موفقیت زوج علیپور-کریمی در نوک خط حمله 
پرسپولیس در بازی با قائمشهر، برانکو را بر آن داشته 

تا نگاهی ویژه به بودیمیر داشته باشد. بازیکنی که با 
به ثمر رساندن تک گل تیمش در بازی با پاختاکور، 
شانس خود را برای بازی با السد افزایش داد. البته 
جز خط حمله، پروفسور باید حواسش به خط دفاع 
و بازی تکنیکی ژاوی و همچنین بونجاح هم باشد 
که مأمور مهار اولی کمال کامیابی نیاست و مأمور از 
کار انداختن دومی مثل همیشه باید شجاع باشد که 
در هر چهار بازی قبلی پرسپولیس در فصل گذشته 
داستان جذاب خود را داشت و امروز نیز بدون شک 
دوئلی تماشایی بین آنها خواهد بود و هر کدام که 
موفق تر باشند، زمینه س��از برتری تیم خود را نیز 

رقم خواهند زند.
   جبران در آزادی

درست 15 دقیقه بعد از آغاز بازی پرسپولیس برابر 
السد، شاگردان شفر برای پذیرایی از العین امارات 
به میدان می روند. استقلال برخلاف روند خوبی که 
در رقابت های لیگ داشته، لیگ قهرمانان آسیا را با 
یک شکست پرگل برابر الدحیل آغاز کرد تا کارش 
سخت  شود. آبی پوشان اما عصر امروز این فرصت 
را دارند تا با کسب هر سه امتیاز بازی خانگی برابر 
نماینده امارات، ش��روع ناکام خود در این دوره از 
رقابت ه��ا را جبران کنند، هرچند که کار ش��فر و 
شاگردانش برای جبران چندان هم ساده نیست، 
خصوصاً که مصدومیت های اخیر آبی پوشان دست 
مرد آلمانی نیمک��ت این تیم را در پوس��ت گردو 
گذاش��ته اس��ت. در حالی که دغدغه اصلی شفر 
جناح راست تیمش در پی مصدومیت وریا غفوری 

و ابهام در رس��یدن او به بازی با امارات بود، خسرو 
حیدری، کاپیتان اس��تقلال هم در آخرین بازی 
آبی پوشان در لیگ مصدوم شد تا بحران آبی ها در 
جناح راست بیشتر از قبل شود. مسئله ای که شفر 
را بر آن داش��ته تا برخلاف هفته های قبل، فرشاد 
محمدی را به اردوی استقلال دعوت کند. بازیکنی 
که بعد از هفته ها  به دلیل مصدومیت دو مهره اصلی 
این تیم فرصت بازی پیدا می کند، اما شاید مهم ترین 
مسئله برای شفر، روحیه العین برای جبران شکست 
نخست برابر نماینده عربستان باشد، خصوصاً که 
کایو، ستاره برزیلی این تیم و  یکی از سه ضلع مثلث 
مرگبار تهاجمی العین نیز با رهایی از مصدومیت 
می تواند خط حمله تیمش را برای جبران ناکامی در 
بازی نخست زهردارتر کند. البته شفر برنامه هایی 
برای گرفتن زهر این خط حمله دارد. او قصد دارد 
از روزبه چش��می که بعد از جام ملت ها در پست 
هافبک دفاعی بازی می کرد و اتفاقا موفق هم بود 
در این بازی به عنوان دفاع وسط استفاده کند. علاوه 
بر این، بازگشت طارق همام بعد از مدت ها دوری به 
دلیل مصدومیت و مربع آتش استقلال برابر العین 
)اسماعیلی به عنوان وینگر راست و گونسالوس در 
پست وینگر چپ، پاتوسی در پست هافبک پشت 
مهاجم و منشا در پست مهاجم هدف( می تواند برگ 
برنده شفر در بازی امروز باشد. دیداری که استقلال 
علاوه بر ترفندهای فنی مرد آلمانی، حمایت پرشور 
هوادارانش را هم دارد و ب��ه تنهایی می تواند برای 

دستپاچه کردن اماراتی ها کافی باشد.

حسابپاکوزارتدرقبالمدالآوران!
آخرین روزهای سال را سپری می کنیم، اما همچنان خبری از پرداخت 
پاداش مدال آوران نیست. علاوه بر این، مسئولان نه تنها تلاشی برای جبران 
این تأخیر طولانی مدت نمی کنند، بلکه برای جلوگیری از افزایش گلایه 
ورزشکاران منکر هرگونه تأخیری می شوند و پرداخت پاداش ها با تأخیر 

یک ساله را شیوه ای متداول می خوانند!
هفته هاست که مدال آوران برای دفاع از حق و حقوق خود سعی می کنند 
صدای اعتراض شان را از طریق رسانه ها به گوش مسئولان برسانند، اما با 
اینکه اعتراض شان به مسئولان وزارت ورزش رسیده، واکنش  آنها به این 
مسئله در نوع خود جالب توجه است. ژاله فرامرزیان، معاون توسعه مدیریت 
و منابع وزارت ورزش معتقد است این وزارتخانه هیچ بدهی به ورزشکاران 
مدال آور ندارد، چراکه آنها همیش��ه براس��اس قانونی نانوش��ته پاداش 

رویدادهای مهم را یک سال پس از برگزاری آن پرداخت می کنند!
از نظر او پرداخت پاداش های سال 96 در ابتدای سال 97، یکی از اقدامات 
بی سابقه وزارتخانه بود. با شنیدن چنین اظهارنظری دیگر نباید از درخواست 
تأکیدی وزیر ورزش مبنی بر درک شرایط کشور از سوی مدال آوران تعجب 
کرد. اینگونه که معاون توسعه می گوید تأخیر در پرداخت ها برایشان تازگی 
ندارد و بهتر اس��ت ورزشکاران برای حل مش��کلات معیشتی شان چاره 
دیگری بیندیشند. در این مدت تمام چهره های شناخته شده ورزش کشور 
از چالش های پرتعداد زندگی شان گفته اند و اینکه به خاطر بی توجهی ها 
و تبعیض های زیاد بین فوتبال و رشته های دیگر، انگیزه ای برای ادامه کار 
ندارند. همه انتقادها به یک مسئله ختم می شود، عمل نکردن مسئولان 
ارش��د ورزش به وعده ها. مدال آوران بازی های آس��یایی و پاراآسیایی با 
درخشش در این دو رویداد دین خود را به ورزش کش��ور ادا کرده اند، اما 
هنوز حق و حقوق ورزشکاران پرداخت نشده است. در اوضاعی که جامعه 
مشکلات اقتصادی را کاملاً حس می کند، ملی پوشان کشورمان کماکان با 
کمترین انتظار می جنگند. در صورتی که ورزشکارانمان روی پاداش جاکارتا 
حساب کرده بودند و اگر سکه های مصوب به موقع به دست شان می رسید، 

لااقل بخشی از چاله های زندگی شان را پر می کردند.
با گذشت شش ماه هنوز زمان پرداخت پاداش ها فرا نرسیده و این بار یکی از 
معاونان وزیر هرگونه بدهی به ورزشکاران را تکذیب کرده است. البته با در 
نظر گرفتن قانون پرداخت پاداش ها با تأخیر یک ساله باید حق را به خانم 
فرامرزیان داد و از مدال آوران خواست بی سروصدا و بدون انتقاد منتظر گذر 
زمان باشند تا موعد پرداخت سکه ها فرا برسد، اما خرج زندگی این حرف ها 
سرش نمی شود. ورزشکاران ما ش��غلی جز ورزش ندارند، ولی با توجه به 
اینکه وزارت هیچ بدهی به آنها ندارد، احتمالاً این مش��کل نماینده های 
ورزش ماست که بیش از حد روی قول ها و پاداش های اعلام شده، حساب 
باز می کنند. اگر آنها از همان ابتدا حواس شان به این موضوع بود، امروز به 
جای گله و شکایت مشکلات اقتصادی را درک می کردند و دیگر نیازی هم 

به تذکر به آقای وزیر نبود. 
قدیمی ها یک اصطلاحی داشتند »قبای بعد از عید برای گل منار خوب 
است«، واقعاً هم همین طور اس��ت. وزارت مدام به قهرمانانی که از اعتبار 
ورزش ایران در میادین بین المللی دفاع می کنند، می خواهد شرایط را درک 
کنند و در سال آینده منتظر پاداش هایشان باشند. در حالی که ورزشکاران 
از ماه ها پیش به این پول نیاز داشته و دارند و هرچه زمان می گذرد وضعیت 
برای آنها س��خت تر می ش��ود. چطور می توان موضوع نداشتن بودجه و 
مشکلات اقتصادی وزارتخانه ای را قبول کرد که معاون وزیر همان وزارتخانه 
برای دو برد تیم ملی فوتبال، آن هم در دور مقدماتی جام ملت های آسیا با 
چمدانی پر از پول به محل برگزاری رقابت ها اعزام می شود! مگر اینکه هدف 
از مطرح کردن بحث های اقتصادی پنه��ان کردن تبعیض بین فوتبال و 
غیرفوتبال باشد. ورزشکاران کشورمان همگی مرد روزهای سخت هستند. 
آنها باز هم برای گرفتن حق و حقوق خود صب��ر می کنند، ولی  ای کاش 

مسئولان قدر صبوری این قشر زحمتکش را بیشتر می دانستند. 

شيوا نوروزي

تکرارالسد– پرسپولیسباچاشنیانتقام
فرصت جبران براي استقلال مقابل العین

27اسفندمعرفيمسافرانجهانيتکواندو
با پایان مسابقات جام باشگاه های آسیا، جام ریاست فدراسیون جهانی و 
جام فجر عملکرد هوگوپوشان کشورمان در این سه رویداد مهم توسط 
کادر فنی تیم ملی مورد ارزیابی دقیق ق��رار گرفت  و ترکیب تیم  ملی 
تکواندوی مردان ایران برای ش��رکت در مسابقات جهانی در پنج وزن 

)54-، 63-، 68-، 74- و 87+ کیلوگرم( مشخص شد.
بر همین اساس، مرحله نهایی مس��ابقات انتخابی هوگوپوشان در سه 
وزن 58-، 80- و 87- کیلوگرم روز دوش��نبه 27 اسفندماه با حضور 
فرزان عاشورزاده، محمد کاظمی و محمدحسن پلنگ افکن )وزن 58- 
کیلوگرم(، عرفان ناظمی و مهران برخ��ورداری )وزن 80- کیلوگرم(، 
سعیدرجبی و علی نجفی )وزن 87- کیلوگرم( برگزار می شود تا نفرات 
اعزامی به رقابت های جهانی مشخص و معرفی شوند. پیش از این آرمین 
هادی پور، سروش احمدی، میرهاشم حس��ینی، امیرمحمد بخشي و 

سجاد مردانی به تیم ملي دعوت شده  بودند.

نمايندهسوريهحريفسختيبود
مهران حاتمی، سرمربي تیم بسکتبال پتروش��یمي در مورد پیروزی 
تیمش در بازی اول رقابت های غرب آسیا اظهار داشت: »بازی های اول 
همیشه س��ختی های خودش را دارد، ضمن اینکه نماینده سوریه تیم 
خوب و چغری بود. ما کوارتر اول را به آنها باختیم، اما در ادامه سه کوارتر 
بعدی را بردیم.« ش��اگردان مهران حاتمی موفق شدند در اولین بازي 
خود، الجیش سوریه را با حساب 93 بر 73 از پیش رو بردارند و نخستین 

پیروزی شان را جشن بگیرند.

تی�����م مل�����ي         خبر 
شمشیربازي سابر 
ایران به عنوان نایب قهرماني جهان دست یافت. 
تیم ملي ایران که با ترکیب مجتبي عابدیني، علي 
پاکدامن و محمد رهبري در مسابقات جام جهاني 
شمشیربازي ایتالیا شرکت کرده بود پس از غلبه 
بر تیم هاي اسپانیا، کانادا، مجارستان و ایتالیا در 
دیدار نهایي به مصاف کره جنوبي رفت و در نهایت 
با قبول شکس��ت 45 ب��ر 28 براب��ر این حریف 
قدرتمند به عنوان ارزشمند نایب قهرماني جهان 

دست یافت. 
پیمان فخري سرمربي تیم ملي کشورمان پس 
از کسب این موفقیت گفت: »من قبلًا گفته بودم 

صداي تلاش ملي پوشان جاي دیگر در مي آید 
و آنجا که هدفمان است، این صدا را مي شنویم. 
همچنین گفته بودم باید جای��ي را فداي جاي 
دیگر کنیم. ما برنامه ریزي اصولي کرده ایم که به 
وقتش یعني نزدیک مسابقات انتخابي المپیک 
به گرفتن امتیازها حمله کنیم تا خودمان را بالا 
نگه داریم. خدا را شکر موفق بودیم و امتیاز بسیار 

خوبي را براي انتخابي المپیک کس��ب کردیم.« 
س��رمربي تیم ملي با اش��اره به حضور قدرتمند 
آسیایي ها در این مس��ابقات افزود: »اینکه چهار 
تیم از آس��یا در بین هش��ت تیم اول جهان قرار 
گرفتند اوضاع خطرناک و س��نگیني است. این 
نشان مي دهد ما داریم مي رویم و بقیه هم دنبال 
ما در حرکت هس��تند. همچنین نشان مي دهد 

سطح آسیا چقدر بالا رفته و کار براي ما به شدت 
دشوار شده است.«

با کس��ب این عنوان تی��م ملي شمش��یربازي 
کش��ورمان با 270 امتی��از در جای��گاه چهارم 
رنکینگ فدراسیون جهاني قرار گرفت. به دنبال 
این موفقیت ارزش��مند فضل الله باقرزاده،رئیس 
فدراسیون شمش��یربازي گفت: »بچه ها با این 
نتیجه بسیار خوبي که گرفتند عیدي خوبي به 
ملت ایران دادند و خس��تگي ما در رفت. خیلي 
نتیج��ه خوبي ب��ود و بچه ها با ج��ان و دل بازي 
کردند.« باقرزاده با اشاره به توجه بیش از گذشته 
به شرایط ملي پوشان شمشیربازي ادامه داد: »هر 
چه در توان داریم براي این بچه ها انجام مي دهیم 
تا روحیه شان حفظ ش��ود. ماس��اژور و بدنساز 
به تی��م تزریق کرده ایم تا مقداري از مش��کلات 
بچه ها کاسته ش��ود و قرار است یک روانشناس 
هم به تیم اضافه ش��ود تا یک مجموعه کامل را 

شاهد باشیم.«

ايراننايبقهرمان
شمشیربازيجهانشد

سردارتوقفناپذير
پنج گل در پنج بازي کارنامه درخشان مهاجم تیم ملي فوتبال کشورمان 
در تیم جدید خود زنیت است. کارنامه اي که تحسین روس ها را هم در 
پي داشته است. سردار آزمون یک شنبه شب دوباره درخشید و در بازي 
تیمش مقابل یوفا یک گل دیگر زد تا آمار گلزني هایش با پیراهن زنیت 
را به عدد 5 برساند، پنج گل در پنج بازي تا تمجید رسانه هاي روسیه را 
به دنبال داشته باشد. اسپورت باکس، آزمون را خریدی هوشمندانه از 
سوی زنیت توصیف کرد که به خوبی توانسته است در این تیم جا بیفتد.

اکسپرس، آزمون را مهاجمی توصیف کرد که زنیت به دنبال آن بود و 
اکنون مهره ای خطرناک در اختیار دارد که می تواند با سرعت خود خط 
دفاع هر تیمی را غافلگیر کند.اسپورت نیوز نیز نوشت بعد از درخشش 

در لیگ اروپا بار دیگر سردار این بار در لیگ برای تیمش گلزنی کرد.

کمترازفوتباليهازحمتنميکشیم
اعتراض ه��ا         چهره
ادام��ه دارد. 
ورزشکاران مدال آور رشته هاي غیرفوتبالي این 
روزها شرایط س��ختي را تجربه مي کنند و با 
تبعیض ه��اي باورنکردني روبه رو هس��تند . 
ش��هربانو منصوریان بانوي مدال آور جهاني و 
آسیایي ووشوي ایران با انتقاد از شرایط موجود 

مي گوی��د: »نمی خواهم مث��ل بهداد 
سلیمی  یا برخی دیگر از ورزشکاران 
رشته هاي بسکتبال، والیبال و ... 
گلایه ای داشته باشم، اما ما نیز به 
نوبه خود نیاز داریم تا حقمان را از 
ورزش کش��ور بگیریم. ما کمتر از 

فوتبالیس��ت ها زحم��ت 
نمی کشیم. تا قبل از 

مس��ابقات جهانی 
بای��د اردو ه��ای 
بسیار سخت را 
تحمل کنیم و 

از  ماه ه��ا 
خان��واده و 
ن  س��تا و د
دور  خ��ود 

باشیم. در مسابقات همیشه توانسته ایم بهترین 
نتیجه را کسب کنیم، اما باز هم می بینیم که 
وضعیت ما با فوتبال قابل مقایسه نیست.شاید 
بهتر باش��د بدانید که مبلغ ق��رارداد بازیکن 
ذخیره در یکی از تیم های لیگ برتری فوتبال 
نزدیک به 700 میلیون تومان است،اما قرارداد 
ما در سال 10 میلیون تومان است. اکثر افرادی 
که در رشته رزمی فعالیت می کنند وضعیت 
خوبی ندارند و من به نوبه خود این موضوع 
را در بس��یاری از محیط های ورزشی 
دیده ام. ما المپیکي نیستیم و به همین 
دلیل بودجه ما نس��بت به بقیه کمتر 
اس��ت. با این حال ووش��وي ایران در 
سال هاي گذشته در جهان و 
آس��یا حرف هاي زیادي 
براي گفتن داش��ته و 
پیشرفت قابل توجهي 
ک��رده اس��ت که 
امی��دوارم ای��ن 
مس��ائل م��ورد 
توجه مسئولان 
ق��رار  ورزش 

گیرد.«

مديرانورزشضعیفعملميکنند
ملي پوشان کاراته       بازتاب
ای��ران که همین 
هفته گذشته با درخشش فوق العاده خود در لیگ 
کاراته وان نام ایران را بر قله کاراته جهان قرار دادند 
این روزها دل پري از حرف هاي معاون وزیر ورزش 
دارند. انتقادهایي که زیاد شنیده مي شود و هیچ 
گوش شنوایي هم براي آنها نیست. سجاد گنج زاده 
کارات��ه کاي م��دال آور کش��ورمان مي گوید: »ما 
ورزش��کاران تمام فکر و ذکرمان، تم��ام زندگي و 
وقتمان را ص��رف ورزش مي کنیم که نتیجه هاي 
خوبي در مسابقات کسب کنیم. تلاش ما این است 

که پرچم کشورمان را در مس��ابقات مختلف بالا 
ببریم. ت��لاش مي کنیم تا در مس��ابقات مختلف 
شرکت کنیم تا با کسب مدال دل ملت ایران را شاد 
کنیم. متأسفانه آنهایي که وظیفه شان مدیریت و 
تأمین خواسته هاي ورزشکاران است، ضعیف عمل 
مي کنند. داورزني واقعاً باید به این فکر باشد که چرا 
بعد از گذشت این همه مدت از بازي هاي آسیایي 
هنوز نتوانسته اند پاداش هاي قهرمانان را پرداخت 
کنند. این نش��ان دهنده ضعف مدیریت اس��ت. 
امیدواریم که خیلي زود پاداش هاي ما پرداخت شود 

تا جان تازه اي در مسیر سخت المپیک بگیریم.«

حفظجايگاهچهارمدنیاکارسادهاینیست
  ایستادن بر سکوی چهارم دنیا که نتیجه 

سيدعبدالرضا ميرشفيعی

کارشناس شمشيربازی

 
کسب نایب قهرمانی در جام جهانی اسلحه 
سابر است، اتفاقی بسیار مهم و قابل توجه 
است که صدالبته حفظ آن از دستیابی به آن 
به مراتب سخت تر اس��ت. نگاه ها شاید از 
درخش��ش عاب��دی در ری��و بود ک��ه به 
شمشیربازی جلب شد، اما موفقیت های 
شمشیربازی حاصل سال ها زحمت مربیان، 
مدیران، ورزشکاران و رؤسای فدراسیون از 
اولین روز تا به امروز است، از مرحوم زرنگار 
تا باقری که اکنون ریاست فدراسیون را به دست دارد. این موفقیت حاصل 
ثبات مدیریت، تلاش های بی وقفه و پتانسیل بالای شمشیربازی در ایران 
است و داش��تن یک مربی تراز اول که مهم ترین فاکتور برای رسیدن به 
موفقیت هایی این چنینی است. پیمان فخر، تنها دارنده مدال طلای سابر در 
آسیاست. مربی ای که پیشنهادات بسیار خوب و بالایی از کشورهای مطرح 
جهان دارد، اما عرقی که به ایران دارد باعث شده همواره حضور در رأس کادر 
فنی ایران را به موقعیت های مالی خوب و حضور در کشورهای جهان و حتی 
داوری در المپیک ترجیح دهد. مسئله ای که می تواند درس مهمی برای 
ورزشکاران این رشته باشد. علاوه بر آن، حضور در تورنمنت های تأثیرگذار، 
کار کردن روی شمش��یربازانی که بعد از المپیک دچار افت شده بودند و 
ایستادن پای آنها باعث شد امروز نه فقط بتوانیم در جام جهانی به عنوان 
نایب قهرمانی دست یابیم که بتوانیم بر سکوی چهارم رنکینگ دنیا هم 
بایستیم. جایگاهی که در صورت حفظ آن می توانیم به طور مستقیم به 
المپیک برویم و حق خود را از این رقابت ها بگیریم. البته حفظ این جایگاه 
نیاز به حمایت دارد، خصوصاً که چینی ها بدون تردید درصدد گرفتن این 
جایگاه از ایران هستند و برای آنکه این اجازه را به آنها ندهیم باید برنامه 
داشته باشیم و تیم ملی را حمایت کنیم، چه از لحاظ روحی روانی و چه از 
لحاظ مالی، موفقیت تنها به تلاش ورزشکاران و مربیان بستگی ندارد و 

نیازمند امکانات سخت افزاری و نرم افزاری است. 

من سیتي براي صعود شالكه را قرباني مي کند
ترسازحذفوانگیزهکريس

براينجاتيووه
ترس از لیگ قهرمانان بانوي پیر را تهدید مي کند. در ادامه بازي هاي 
مرحله یك هش�تم نهایي ای�ن رقابت ه�ا یوونتوس ف�ردا میزبان 
اتلتیكومادرید است و منچسترسیتي هم در حالي به مصاف شالكه 
مي رود که با یك تساوي نیز مي تواند جواز صعود را به دست بیاورد. 

   شب سخت 
امتیاز میزباني روحیه خوبي به یوونتوس داده تا شاید امشب هم بتواند 
انتقام باخت بازي رفت را از تیم دوم مادرید بگیرد و هم با صعود به جمع 
هشت تیم برتر قاره سبز همچنان شانس کسب یک جام ارزشمند را داشته 
باشد. صدرنشین سري آ با داشتن ستاره اي چون کریس رونالدو نتوانست 
در زمین اتلتیکو کاري از پیش برد. باخت 2 بر صفر به این تیم نتیجه اي 
نبود که هواداران یووه انتظارش را مي کش��یدند. آنها خیال مي کردند با 
حضور رونالدو دیگر مشکلي از بابت گلزني نخواهند داشت. در صورتي که 
برتري مادریدي ها عکس این موضوع را نشان داد. تیم آلگري که در ایتالیا 
یک تنه پیش مي رود عملًا رقیبي ندارد و با توجه به اختلاف 18 امتیازي 
نسبت به ناپولي رده دومي از هم اکنون مي توان یوونتوس را فاتح کالچو 
نامید. با این حال راه راه پوشان از گردونه جام حذفي کنار رفته اند، بنابراین 
اصلاً دوست ندارند مقابل اتلتیکو دوباره کم بیاورند و لیگ قهرمانان را نیز 

از دست بدهند. 
   امسال نشد سال بعد!

س��رمربي یوونتوس شرایط س��ختي را تحمل مي کند؛ از یکسو بحث 
انتخاب جانش��ینش براي فصل آینده و از س��وي دیگر نیز نجات تیم 
و بقا در لیگ قهرمانان. در ح��ال حاضر زیدان جدي ترین گزینه براي 
سران باشگاه محسوب مي ش��ود و آنها حتي مذاکرات رسمي شان را 
نیز با جدیت دنبال مي کنند. با این ح��ال غلبه بر اتلتیکو فعلًا دغدغه 
اصلي او به شمار مي رود و براي آینده نقشه مي کشد: »از وقتي من به 
عنوان س��رمربي یووه منصوب ش��دم، لیگ قهرمانان همیشه یکي از 
هدف هاي ما بوده است، اما اگر کساني بگویند حذف یوونتوس از این 
رقابت ها ناکامي است، این حرف به نظر من درست نیست. سطح کلي 
لیگ قهرمانان بالا رفته اس��ت و ما امشب تمام تلاش مان را مي کنیم. 
اگر صعود کنیم که چه بهتر. اگر حذف شویم سال آینده دوباره تلاش 
خواهیم کرد. ما هر سال به مرحله حذفي راه پیدا کرده ایم، باید صبر 

کنیم و ببینیم چه پیش مي آید.«
   توپ پر کریس

س��تاره پرتغالي امید اول ه��واداران گورخرها براي باز ک��ردن دروازه 
حریف است. کریس رونالدو در این فصل 19 گل زده است و امشب هم 
مسئولیت سنگیني را به دوش مي کش��د. رونالدو قبل از مصاف دوباره 
با اتلتیکو از انگیزه هاي زیاد خود و هم تیمي هایش س��خن گفت: »هم 
من و هم تمام بازیکنان یوونتوس از اعتماد به نف��س بالایي براي ارائه 
یک نمایش خوب برخورداریم و آماده ایم که یک ش��ب خاص را هم در 
مستطیل سبز و هم روي سکوها رقم بزنیم. همه مي دانند اتلتیکومادرید 
تیمي قدرتمند است و بسیار خوب دفاع مي کند. آنها اهل ریسک نیستند 
و بیشتر روي به ضدحملات مي آورند اما ما نیز آماده هستیم و  هر کاري 
خواهیم کرد تا اتلتیکومادرید را شکست دهیم.« کریس رونالدو بقا در 
لیگ قهرمانان را چالش فعلي تیمش خواند: »جزئیات کوچک تفاوت ها 
را ایجاد خواهد کرد اما یوونتوس مي خواهد برنده شود و به مرحله بعد 
صعود کند. فوتبال هم اینگونه است و ما انتظار نداشتیم در اولین گام با 
دو گل مغلوب شویم، اما هر اتفاقي ممکن است رخ دهد و ما مي خواهیم 
در خانه و مقابل هوادارانمان واکنش خوبي به شکست دور رفت نشان 
دهیم. مي خواهیم در مورد بازي برابر اتلتیکومادرید مثبت اندیش باشیم 
و از هواداران یوونتوس مي خواهیم کاري کنند در کنار هم شبي زیبا را 

در استادیوم رقم بزنیم.«
     شانس بیشتر

آبي هاي منچستر با خیالي راحت تر مي توانند از شالکه پذیرایي کنند. 
منچسترسیتي در بازي اول توانست 3 بر 2 تیم آلماني را شکست دهد تا 
امشب با استرس کمتري براي صعود تلاش کند. این تیم هنوز در جزیره 
صدرنشین است و باید دید شایعه رفتن گواردیولا روي عملکرد بازیکنان 
تأثیر مي گذارد یا نه. شالکه که اوضاع خوبي در بوندس لیگا ندارد با هزار 
و یک امید به منچستر آمده تا شاید با یک معجزه س��یتي را از گردونه 

رقابت ها حذف کند. 

اشرف رامين
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